
 1 

PROTOKÓŁ NR I/19 

z zebrania sprawozdawczo – wyborczego Sołectwa Kujawska 

27 lutego 2019 r. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 49 mieszkańców, 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

 

W oczekiwaniu na II termin zebrania C. Ball – Dyrektor WUM poinformował, że w 2019 r. 

Gmina planuje udzielić dotację na wymianę pieców na gaz, na olej i na energię elektryczną. 

Dofinansowanie w br. przewidziano w wysokości 30.000 zł tj. po 3.000 zł na osobę czyli 10 

gospodarstw domowych otrzyma dotację na wymianę pieców. Rada Miejska w Solcu 

Kujawskim w dniu 22 lutego 2019 r. przyjęła uchwałę w sprawie udzielenia dotacji. Wzorem 

ubiegłego roku, jeśli liczba chętnych osób przekroczy liczbę dziesięciu, to odbędzie się 

losowanie publiczne. Dotacja zostanie rozliczona jeszcze w roku bieżącym. Wnioski na 

udzielenie dotacji będzie można składać w połowie marca br. 

Dyrektor dodał, że została do Gminy przesłana informacja Zarządu Województwa Kujawsko 

– Pomorskiego o opracowaniu projektu uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko – 

Pomorskiego określającej wprowadzenie na obszarze woj. kuj. – pom. ograniczeń i zakazów 

w zakresie eksploatacji instalacji, w których następuje spalanie paliw, tzw. „uchwały 

antysmogowej”. Głównym celem będzie wprowadzanie z upływem czasu ograniczeń 

skutkującym tym, że w ostateczności będzie zakaz palenia tzw. „kopciuchem”. 

Ponadto dyrektor poinformował o rządowym projekcie „Czyste Powietrze” prowadzonym 

przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu polegający 

na dofinansowaniu termomodernizacji, wymiany źródeł ogrzewania, instalacji odnawialnych 

źródeł energii dla osób fizycznych. Wielkość udzielanej dotacji uzależniona jest od wysokości 

dochodu na osobę. 

 

Ad. 3.  

T. Głowski – odczytał porządek obrad. Czy są uwagi ? 

Nie zgłoszono. 

Kto za przyjęciem porządku obrad ? 

Wszyscy – za. 
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Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

T. Głowski – Prośba o podawanie kandydatur do pracy w Komisji Skrutacyjnej ? 

Zgłoszono: 

1. Beatę Woźniacką – wyraziła zgodę, 

2. Iwonę Mróz – wyraziła zgodę, 

3. Justynę Gapską – wyraziła zgodę.  

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy ?  

Wszyscy – za, przy 

1 głosie wstrzymującym się.  

Lista została zamknięta.  

 

T. Głowski – prośba o zgłaszanie kandydatur na Sołtysa Soł. Kujawska. 

Zgłoszono: 

1. Marzannę Szewczyk – wyraziła zgodę, 

2. Roman Franaszczuk – wyraził zgodę, 

3. Bożenę Szuman – wyraziła zgodę.  

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy kandydatur na Sołtysa ? 

Wszyscy mieszkańcy – za. 

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisywanie kart do głosowania, rozdanie, 

podliczenie głosów). 

 

T. Głowski – przypomniał, że w głosowaniu tajnym biorą udział tylko mieszkańcy stale 

zamieszkujące na terenie Sołectwa Kujawska.  

  

Ad. 2.  

T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – przedstawiła sprawozdanie wraz z 

rozliczeniem finansowym budowy świetlicy „Jagódka”. Przebudowa świetlicy Jagódka przy 

ul. Kujawskiej – koszt zadania: 582.641,22 zł. Termomodernizacja świetlicy Jagódka przy ul. 

Kujawskiej – koszt zadania: 284.074,64 zł. Razem: 866.715,86 zł brutto. W dniu 31.01.2019 

roku została podpisana umowa o dofinansowanie projektu: „Termomodernizacja budynków 

użyteczności publicznej w gminie Solec Kujawski: świetlica Jagódka oraz budynek B Urzędu 
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Miasta i Gminy”. Planowane dofinansowanie zadania w zakresie termomodernizacji Jagódki:  

176.918,15 zł. Gmina planuje złożyć wniosek o dofinansowanie na otwarte strefy rekreacji. 

Żeby móc złożyć wniosek o dofinansowanie, Gmina przygotowała projekt urządzeń jakie 

maiłaby powstać na placu zabaw i przy zielonej siłowni, przy świetlicy „Jagódka”. 

Ponadto Pani Burmistrz poinformowała, że w ramach projektu Interreg, w którym Gmina 

uczestniczy zaprojektowano tereny po byłej Nasycalni. Zaprezentowała trzy koncepcje 

zagospodarowania.  

Planowane inwestycje na 2019 rok to: 

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę, prom jest już budowany, natomiast nie 

rozpoczęto jeszcze przebudowy przyczółków. Urząd Marszałkowski obiecał, że w br. 

zrealizują tę inwestycję.  

- modernizacja budynku przy ul. Kościuszki 12, jeden z budynków przygotowany zostanie 

pod działalność MGOPS.    

- modernizacja budynku  nr 4 przy Placu Jana Pawła II, który służyć będzie na cele społeczne, 

zostaną w nim zagospodarowane mieszkania dla osób niepełnosprawnych tzw. mieszkania 

chronione.  

- rewitalizacja Placu Jana Pawła II, w dalszym etapie wykonanie promenady od „rynku” nad 

Wisłę.  

- gotowa jest dokumentacja na budowę dróg na Osiedlu Leśnym, Gmina będzie wnioskować 

o dofinansowanie z rządowych środków, jednocześnie przystąpimy do projektowania nowych 

ulic, 

- rozpoczęto prace związane z zaprojektowaniem oświetlenia przy ul. Średniej na odcinku od 

Parku Przemysłowego do ul. Orzechowej. Termin realizacji 2019 / 2020 rok.   

- zagospodarowanie Skweru im. Dr Jordana z zamontowaniem fontanny.       

Beata Woźniacka – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, w wyniku tajnego głosowania 

na Sołtysa Soł. Kujawska wybrano Panią Marzannę Szewczyk – protokół stanowi zał. nr 4. 

 

T. Głowski – zaproponował, aby ten sam skład Komisji Skrutacyjnej przeprowadził tajne 

głosowanie do rady sołeckiej.  
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Większość mieszkańców była za, przy 1 głosie wstrzymującym się. Członkowie Komisji 

Skrutacyjnej wyrazili zgodę na przeprowadzenie głosowania do rady sołeckiej.  

 

T. Głowski – zgodnie z Statutem Sołectwa można wybrać od 5 do 7 członków. 

Zaproponował  7 osobowym skład rady sołeckiej. 

 

B. Szuman – zaproponowała 5 osobowy skład rady sołeckiej. 

 

T. Głowski – Kto z mieszkańców jest z a przyjęciem 7 osobowego składu rady sołeckiej ? 

 

Większość mieszkańców zagłosowała za, przy 7 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się.  Wybrano przewaga głosów 7 osobowy skład rady sołeckiej.  

 

T. Głowski – prośba o podawanie kandydatur do rady sołeckiej ? 

Zgłoszono następujące osoby: 

1. Bożenę Szuman – wyraziła zgodę, 

2. Tomasza Głowskiego – wyraził zgodę, 

3. Małgorzatę  Szmyt - Zboińską – wyraziła zgodę, 

4. Joannę Kuszaj – wyraziła zgodę, 

5. Agnieszkę Dorawę – wyraziła zgodę, 

6. Pawła Ziółkowskiego – wyraził zgodę, 

7. Violettę Fiałkowską – wyraziła zgodę,  

8. Iwonę Sawicką – nie wyraziła zgody, 

9. Angelikę Popławską – wyraziła zgodę.  

 

T. Głowski – Kto jest za zamknięciem listy ? 

Wszyscy mieszkańcy – za 

 

T. Głowski – przedstawił zebranym zasady głosowania na poszczególnych kandydatów do 

rady sołeckiej.  

 

Komisja Skrutacyjna przystąpiła do pracy (wypisywanie kart do głosowania, rozdanie, 

podliczenie głosów). 
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T. Substyk – Burmistrz Solca Kujawskiego – poinformowała, że dwukrotnie odbyły się  

spotkania z Dyrektorem PKS w Bydgoszczy. Rozmowy dot. m.in. cen biletów. PKS 

zaproponował wprowadzenie na terenie Solca tzw. „Soleckiej Karty Miejskiej”, koszt karty to 

20 zł za nielimitowaną liczbę przejazdów po Solcu w ciągu 14 dni. Po 2 tyg. należy kartę 

wznowić. Karta będzie imienna, a wyrobić ją będzie można w naszym mieście.  

 

C. Ball – Dyrektor WUM – dodał, że od 27.02.2019 r. kartę można założyć w Bibliotece 

Publicznej. Ważność czternastodniowej karty będzie można przedłużyć także u kierowcy 

autobusu. Karta jest do bezterminowego wykorzystania, jednak czas, w którym nie będziemy 

z niej korzystali, nie może przekroczyć 90 dni. Po tym terminie należało będzie kartę 

ponownie zarejestrować. Doładowanie karty będzie można wykonać w kiosku ruchu przy 

obecnej Szkole Muzycznej.   

Przystanki autobusowe nie ulegną zmianie. Będą w tych miejscach jak do tej pory i w tej 

samej liczbie. W przypadku przystanku na Parku Przemysłowym, PKS poinformowało, że 

były podejmowane próby jego uruchomienia, lecz z uwagi na małe zainteresowanie nie został 

uruchomiony kurs przez Park Przemysłowy. Jeśli kurs miałby zostać uruchomiony przez Park 

Przemysłowy to wówczas Gmina musiałaby dofinansować do tzw. „wolnych miejsc”. 

Dyrektor dodał, że przystanek autobusowy, który był w pobliżu świetlicy był nie 

usankcjonowany, nie spełniał określonych norm, bez zatoki autobusowej itp. Stąd zmieniono 

lokalizację przystanku kawałek dalej. 

 

T. Substyk – jeśli będzie duże zainteresowanie korzystania z karty soleckiej to w następnym 

etapie będzie można rozważyć możliwość wprowadzenia dodatkowych przystanków 

autobusowych na terenie miasta. Jeśli nie byłyby to duże koszty dofinansowania to można by 

było pomyśleć o dodatkowym kursie przez Park Przemysłowy, np. ul. Kujawską. 

 

B. Grzona – Górna – Dyrektor WA – Rada Miejska Uchwałą z dnia 22 lutego br. w sprawie 

nadania regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich w Gminie Solec Kujawski. Ponadto 

Burmistrz przygotował zarządzenie w sprawie określenia wysokości opłat i zasad korzystania 

z wynajmowania świetlic wiejskich. Przedstawiła treść zarządzenia oraz regulaminu 

korzystania ze świetlic.  

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot. m.in.: 

- aktualnego dofinansowania przez Gminę do komunikacji miejskiej, mieszkańcom zależy na 

skomunikowaniu Sołectwa z Solcem.  



 6 

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – Gmina nie dopłaca do komunikacji miejskiej, 

tylko do przewozu dzieci autobusami szkolnymi.  

 

- przeanalizowania przez Gminę możliwości wprowadzenia bazy rowerowej, czy 

wprowadzenia na terenie miasta MZK i współfinansowanie przez Gminę podmiejskiej 

komunikacji. 

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego -  prywatny przewoźnik (FR -BUS 410) 

zakończył działalność na terenie Solca Kujawskiego. W tym czasie MZK w Bydgoszczy 

przygotowało ofertę dla naszej Gminy i okazało się, że jest to koszt ok. 1,5 mln zł rocznie za 

uruchomienie linii MZK na trasie Bydgoszcz – Solec. Koszty są za wysokie. Zastanawiamy 

się i prowadzimy rozmowy z prywatnymi przewoźnikami, którzy chcieliby uruchomić 

komunikację busów po Solcu m.in. w kierunku Parku Przemysłowego. Zwykle odpowiedź 

jest taka, że się takie kursy nie kalkulują. W rejonie Sołectwa Kujawska przystanki 

autobusowe są wykonane, problemem jest tylko brak zainteresowania ze strony 

przewoźników. Co do stacji rowerowych na terenie naszego miasta to będą ustawione. Ważną 

sprawą jest budowa nowych ścieżek rowerowych. Dokumentacja i realizacja ich budowy 

będzie w najbliższym czasie. 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – w Sołectwie Kujawska przybywa coraz więcej mieszkańców i 

na pewno będzie zasadnym uruchomić kurs w kierunku Sołectwa. Póki co temat jest 

analizowany.  

 

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – PKS obiecało wymienić cały tabor na nowy, 

niskopodłogowy. Po uruchomieniu Soleckiej Karty Miejskiej od 1 marca zrobimy rozeznanie 

jakie jest zainteresowanie mieszkańców. Do czerwca br. PKS będzie analizował ten temat i 

podejmie ewentualnie dalsze kroki.    

 

- braku dostępu do drogi dla terenu o powierzchni 8ha, odkąd ten teren został odcięty przez 

tory kolejowe na granicy ul. Granicznej – Średniej. Brak dostępu do drogi blokuje możliwość 

wybudowania się. Nie jest ustanowiona nawet służebność przejazdu.  

 

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – problem dostępności do drogi dla tego terenu 

powstał odkąd prowadzono rewitalizację linii kolejowej. Proces wylesiania i dalszych 

uzgodnień jest procesem długotrwałym. Zaprosiła Panią do Urzędu w celu przedyskutowania 

tego tematu, prześledzenia raz jeszcze całej dokumentacji i poinformowania na jakim etapie 

jest sprawa.  
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- uwzględnienia przy zagospodarowaniu terenów po byłej Nasycalni wykonania trasy dla 

rolkarzy. Prośba do przedstawicieli policji o przypomnienie jak powinien poruszać się 

rolkarz, aby nie stwarzać zagrożenia.  

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – odpowiedziała, że wniosek jest słuszny, do 

rozważenia. Dodała, że w koncepcji ujęto do wykonania ścieżki utwardzone, asfaltowe.  

 

kom. Tomasz Piasecki - Z-ca Komendanta Policji – rolkarz na chodniku jest traktowany 

jak pieszy. Najlepiej żeby poruszał się po chodniku, po jezdni jeżeli nie ma chodnika porusza 

się jak pieszy. 

 

- możliwości postawienia kilku koszy na śmieci wzdłuż ścieżki rowerowej przy ul. Średniej i 

ul. Powstańców oraz wyrównania ścieżki rowerowej, która nie jest utwardzona przy ul. 

Średniej (w głębokich dziurach tworzą się kałuże i rowerzyści mają problem z 

przejechaniem).   

C. Ball – Dyrektor WUM – zgłoszone wnioski zostały zapisane i w miarę możliwości kosze 

zostaną dostawione.  

 

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – dodała, że przy projektowaniu oświetlenia 

przy ul. Średniej uwzględnić przy okazji budowę ścieżki jak i chodnika w jednym. Póki co 

gruntowy odcinek ścieżki rowerowej zostanie wyrównany, zostaną też przycięte gałęzie 

wzdłuż ścieżki.  

 

- ograniczonej widoczności przy dwóch wyjazdach  z ul. Jagodowej w ul. Średnią  

T. Substyk -  Burmistrz Solca Kujawskiego – rozeznamy sprawę i rozważymy zasadność 

wprowadzenia zmian w organizacji ruchu.  

 

- podejmowanych działań dot. budowy S 10.  

T. Substyk - Burmistrz Solca Kujawskiego – uczestniczymy w wszystkich spotkaniach dot. 

budowy drogi S10. Póki co z dokumentów rządowych wynika, że do 2023 roku nie ma 

zagwarantowanych środków finansowych na budowę odcinka Toruń – Bydgoszcz. 

Najprawdopodobniej droga zostanie wytyczona przez puszczę bydgoską, czy jednak tak 

będzie, to zadecyduje o tym decyzja środowiskowa, która jest w trakcie opracowywania. 

Zjazd do Solca byłby na wysokości ul. Kujawskiej, a obecna droga miałaby miano drogi 

wojewódzkiej.  

 



 8 

- wrzucania śmieci przez działkowiczów ROD „Bratek” na sąsiadującą obok prywatną 

posesję przy ul. Średniej.  

C. Ball – Dyrektor WUM – skontaktujemy się z zarządem ROD i zgłosimy im ten fakt.  

 

- podania terminu budowy sieci kanalizacyjnej w ul. Jagodowej. 

S. Wrycza - Prezes ZGK Sp. z o.o. – projekt na budowę tej sieci jest w trakcie 

opracowywania. Na uzyskanie wszystkich decyzji związanych z budową sieci trwa do roku 

czasu. W planie budowę zapisano na 2020 rok, jednak mogę wystąpić opóźnienia z uwagi na 

brak wymaganych zgód.   

 

- ograniczenia prędkości przy ul. Młyńskiej, po wyrównaniu tej drogi samochody nie zważają 

na prędkość.   

C. Ball – Dyrektor WUM – jest na tym terenie wprowadzona „Strefa 30”.  

 

kom. Tomasz Piasecki - Z-ca Komendanta Policji - solecka policja nie posiada mierników 

do pomiaru prędkości, pomiary te może dokonywać jedynie patrole ruchu drogowego, które 

mierzą prędkości na terenie całego miasta. Codziennie miasto kontroluje jeden patrol ruchu 

drogowego. Wystosujemy informację do ruchu drogowego o dodatkowy patrol, który częściej 

kontrolowałby prędkość na tej ulicy oraz w ul. Powstańców.    

  

Beata Woźniacka – odczytała protokół Komisji Skrutacyjnej, w wyniku tajnego głosowania 

na członków do rady sołeckiej wybrano: 

1. Tomasza Głowskiego  

2. Bożena Szuman  

3. Violetta Fiałkowska  

4. Agnieszkę Dorawę  

5. Joannę Kuszaj  

6. Pawła Ziółkowskiego  

7. Małgorzatę Szmyt – Zboińską. 

 

Protokół Komisji Skrutacyjnej stanowi załącznik nr 5 niniejszego protokołu.  

 

Po ukonstytuowaniu się rady sołeckiej: 

1. Tomasza Głowskiego – przewodniczący  

2. Bożena Szuman – z-ca przewodniczącego  

3. Violetta Fiałkowska – sekretarz  
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4. Agnieszkę Dorawę - członek 

5. Joannę Kuszaj - członek, 

6. Pawła Ziółkowskiego - członek, 

7. Małgorzatę Szmyt – Zboińską – członek. 

 

 

Zebranie zakończono o godz. 19.45. 

                                             

 

                                                               Przewodniczący Rady Sołeckiej 

                                                              Tomasz Głowski 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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